
Bestyrelsen for Ådalens Børnehus og Skole 

Bestyrelsesmøde onsdag d. 24.2.2021 kl. 19-21 

Deltagere: Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Louise Laustsen, Lene Holme Møller-Madsen, Hanne Holstein 
Ipsen, Trine Bank Hansen, Jakob Hansen, René Hedegaard Nielsen, Anne-Mette Schou Hansen (medarb.), 
Andreas Tharben Hansen (medarb.), Heidi Risager Sørensen (medarb.), Simon (elevrep.),  (elevrep), Carsten 
Bonde Bräuner, Morten Borup 
Afbud: Jakob, Trine 
Mødested: Google Meet: https://meet.google.com/ufb-cnyj-ccj 

Dagsorden 
Ordstyrer:  

Pkt. 1 Godkendelse af dagsorden 
og valg af ordstyrer 

Morten er valgt som ordstyrer. 
Dagsorden er godkendt. 

B 19.00 

Pkt. 2 Siden sidst fra børnehuset 
og skolen 

• Status på covid-19 og genåbning for 0.-4. klasse 
Måske 15. marts eller 5. april for afgangseleverne. 

• Legeplads på skolen. Elevrådet inddrages i 
beslutningen.  

• Børnetal og kapacitet i Børnehuset. Ordentlige forhold 
for børn, personale og forældre og et helhedsblik på 
bygningerne 

• Overgang fra børnehave til tidlig SFO og 0. klasse er i 
de indledende faser. 
Vi laver en COVID-venlig løsning. Vi kan ikke indkalde 
til et fysisk forældremøde om tidlig SFO, så vi overvejer 
andre løsninger. Evt. en lille video som børnene kan 
vise deres forældre og/eller en virtuel rundvisning på 
skolen.  

O 19.05 

Pkt. 3 Nyt fra elevrådet 
 
Madordning på skolen ønskes 
drøftet. 

Udsættes til næste gang, da der mangler elevrepræsentant. 
 
Hvem leverer til madordningen nu?  
Romalt Aktivitetshus via hjemmesiden www.skolemad.nu 
Elever og forældre vælger hjemmefra og betaler derfra. 
Levering til skolen før middagstid i køletasker og duksene 
henter det til hver klasse. Typisk mellem 20-50 daglige 
bestillinger.  
Skolen ser det som en fordel, at forældrene har hånd i 
hanke med, hvad der bestilles, og at det er nemt at bestille 
online.  

O 19.20 

Pkt. 4 Princip for kost og måltider 
 
Udkast fra arbejdsgruppe 
drøftes mhp. vedtagelse. 
Udkastet sendes ud, når det 
er klar. 
 
Handleplan laves 
efterfølgende af personalet og 
ledelsen. 

Lene og Jesper har lavet et godt udkast med inspiration fra 
en diætist. 
 
Fokusområder fra den overordnet mad- og måltidspolitik 
kunne med fordel tilføjes.  
 
Noget mere om måltidskulturen og det at skabe et godt 
måltidsmiljø. 
 
Tydelighed på at det er bestyrelsen, der er afsender på 
princippet. 
 
Bæredygtighed og økologi kunne tages med i forlængelse af 
mad og måltidspolitikken. 
 
Links i stedet for prosa ift. de officielle anbefalinger, så 
princippet ikke skal vedligeholdes, hver gang der kommer 
nyt. 
 
Politik, princip og handleplan skal tydeliggøres i en 
rammesætning i starten af princippet. 
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19.35 

https://meet.google.com/ufb-cnyj-ccj
http://www.skolemad.nu/
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Indflydelse på hvad der er i madpakkerne, er hos 
forældrene.  
 
Handleplan er vigtig i børnehuset, både ift. nye forældre, 
men også internt i dialogen om, at vi gør det vi skriver.  
 
Tak til Lene og Jesper for udkastet – det er godt at have 
dialogen på baggrund af det.  
 
Morten og Carsten skriver rettelser ind og sender ud inden 
næste bestyrelsesmøde.  
 

Pause 20.00 

Pkt. 5 Bestyrelsens kontakt med 
forældrene 
 
Hvordan kommer bestyrelsen 
i dialog med forældrene og 
hvad skal indholdet være? 

Hvordan har vi som bestyrelse den bedst mulige kontakt 
med forældrene? 
Hvordan kan vi være bindeled til den øvrige 
forældregruppe?  
Er der for langt mellem bestyrelsen og de øvrige forældre? 
Forældrerådene skal være bindeleddet mellem bestyrelsen 
og de øvrige forældre.  
 
Hvordan kommunikerer vi med forældrene omkring det, at vi 
eksisterer i en COVID-19 tid? ”Vi er her stadigvæk”. 
Morten tager et billede af vores møde, og Louise laver et 
skriv, som Morten sender ud til alle forældre.  
 
Sætte gang i noget af alt det, vi allerede har været i dialog 
om, når COVID rinder ud. Forældrekrog og -hjørne. 
 
Hvad er mulighederne på Aula? Forældrene skal kunne 
søge på bestyrelsen på AULA og skrive ud med det samme 
til alle? 
 
Opfordring til at bruge AULA mediet noget mere til at komme 
hurtigt ud, særligt til Børnehusets forældre.  
 
Morten undersøger, om der kan laves en ”besked” gruppe 
for forældrene. 
 
Emnet tages op igen til foråret.  

D 20.05 

Pkt. 6 Input til mobilitets- og 
trafiksikkerhedsplan 
 
Vi er blevet bedt om at give 
vores input til den kommende 
mobilitetsplan og 
trafiksikkerhedsplan i 
Syddjurs kommune.  
 
Der ønskes en drøftelse og 
prioritering af mulige områder 
og indsatser mhp. 
Tilbagemelding til kommunen. 
 
Se udsendte mail fra d. 
10.2.2021/vedlagte bilag. 

Dejligt med belysning nede ved Børnehuset. Det giver mere 
tryghed og sikkerhed.  
Vil gerne arbejde for flere cykelstier. Bjarke har tegnet et 
godt oplæg til, hvor behovet er i Ådalen.  
 
Alle børn cykler. Det bør være en ret alle børn kan cykle og 
kan være trygge i trafikken.  
 
Forsætte cykelstien fra Karlby og ind til Hornslet. Så er vi 
forbundet til Århus. 
Borupvej OBS på cykelsti.  
 
Der køres hurtigt på Kløvevej ved Børnehuset. Kan der 
laves noget fartdæmpende? 
 
Hanne henviser til tidligere indsendt skriv fra ”stier i Ådalen”.  
 
Fortov, særligt ved Kløvevej. 
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Sætte nogle spejle op som skaber bedre oversigt. En billig 
og dermed måske også en hurtig løsning. 
 
Græsareal/parkeringsplads skal være bedre/asfalteret 
mellem skole og Børnehus.  
Runddel bruges til ”Kiss and Go” zone. 
 
Trafikken tætner, når man kommer til Skørring.  
Fokus på øget sikkerhed med cykelstier og trafiksikkerhed, 
særligt ved Kløvevej og Børnehuset. 
 
Først og fremmest ønsker vi at skabe nogle sikre skoleveje 
for flest mulige. 
Bjarke laver et skriv og sender afsted. Bjarke sender rundt til 
de øvrige bestyrelsesmedlemmer.  
 

Pkt. 7 Aula i Børnehuset 
 
Status på implementeringen 
af Aula fra både børnehusets 
og forældrenes perspektiv. 

Forældreperspektiv. 
Der læses flere nyhedsbreve nu, hvor det er samlet på Aula.  
Tagge billeder en god ide. 
Virker rigtigt fint.  
Ferietilbagemelding funderer godt, men svært at ændre hvis 
først meldt ind. 

 20.35 

Pkt. 8 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

Hvad bliver der af principperne, når de er vedtaget? 
Når vi har drøftet et princip, så tages det op i 
personalegrupperne så de ved hvad der er besluttet. Det er 
noget det bestyrelsen bruger meget tid på.  
Godt at have fokus på dette. 
Fælles arkiv  

O 20.45 

Pkt. 9 Punkter til kommende 
møder 

• Sprogvurdering 

• Brug af sociale medier 

• Princip for ressourceindsatser (og inklusion) 

• Princip for kost og måltider 

• Evt. køn og identitet 

B 20.50 

Pkt. 10 Evt. D-vitamin. Kan sundhedsplejersken sende noget centralt 
skriv ud omkring emnet. Hanne kontakter sundhedsplejen. 
 
SFO-tema vedr. ferieperioder og kommunikation om 
aktiviteterne i disse. Morten tager det med til SFO´en.  

 20.55 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 

 


